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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Referat af 8. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 27. oktober 2021, kl. 13.00 – 15.00 

Sted: Bygning 1350, lokale 314 

 

 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Orientering fra formanden 
 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og meritud-

valget 

 

4. Godkendelse af delegationsskrivelsen 

Bilag 4a: Sagsfremstilling til delegationsskrivelsen, 4b: Overførsel af karak-

terer, 4c: Delegationsskrivelsen 

 

5. E-læringsforløb om GDPR 

Bilag 5a: Sagsfremstilling til e-læringsforløb, 5b: Slides fra Uddannelsesfo-

rum, 5c: Informationspjece 

6. Indledende drøftelse af læringsmål  

 

7. Orientering om praktikseminar 

 

8. Godkendelse af information til underviserne om pensumoptælling  
Bilag 8: Pensum, gangefaktor 
 

9. Opfølgning på instruktorundervisningen 

10. Forslag til kandidat undersøgelse 
Bilag 10: Kandidat-survey 
 

11. Fremtidige dagsordens punkter 
 

12. Eventuelt  
 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen (formand) 

Lektor Jesper Aagaard  

Adjunkt Ali Amidi  
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Lektor Annette Elisabeth Bohn 

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)  
Studerende Lisa Kruse (næstformand) 
Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova  

Studerende Signe Kirk Hovaldt (suppleant) 
 

Desuden deltog: 

Ditte Bak, Studentersager (punkt 3 og 4) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud:  

Studerende Kirstine Müller-Eriksen  
Studerende Georgij Engkjær-Trautwein  

Sekretariatsleder Carsten Dalsager (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

 
Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Punkt 2. Orientering fra formanden 

De studerende har ikke vist den helt store interesse for brug af IT lokalet samt ni-

chen ved siden af til socialt samlingssted i tidsrummet 16-21. Formanden konklu-

derede, at behovet blandt de studerende måske derfor ikke er så stort. En studen-

terrepræsentant bemærkede, at det måske snarere afhænger af tidsrummet, hvor 

de fleste studerende er taget hjem.  

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensati-

ons- og meritudvalget 

På baggrund af en konkret dispensationsansøgning var der til punktet fremsendt 

en sagsfremstilling fra sagsbehandlerne fra BSS Studier vedrørende praksis for 

forlænget tid til eksamen for studerende med andet modersmål end dansk, 

svensk og norsk. Den nuværende praksis på psykologi har været, at der ikke gives 

forlængelse. Der var i studienævnet enighed om, at der fremadrettet skal gives 

mulighed for dette.  

 

Det blev vedtaget ved afstemning, at der gives 25% ekstra tid til studerende med 

adgangsgivende eksamen fra udlandet de første tre år af uddannelsen. Herefter 

forventes det, at de studerende har opnået det samme niveau i dansk som stude-

rende med dansk som modersmål. Forlængelse gives ikke til studerende med 

dansk adgangsgivende eksamen.  

 

I forlængelse af tidligere drøftelser ift. at fordele meritsagerne på skift mellem de 

studerende, blev forskellige modeller for en ændret proces for meritvurderinger 

drøftet. Fra sagsbehandlernes side blev det fremhævet, at der skal findes en mo-

del, som sikrer kvalitet i beslutningerne, men som også er fleksibel administrativt 

af hensyn til svartider.  
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Det blev det besluttet, at sagerne fremadrettet sendes til merit-funktionspostkas-

sen. Der afholdes møde hver 2. eller 3. uge. Annette Bohn er fast VIP-repræsen-

tant, og der laves en turnusordning blandt de studerende.  

 

Punkt 4. Godkendelse af delegationsskrivelsen 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling, bilag vedrørende overførsel af karak-

terer og delegationsskrivelsen. Siden efteråret 2020 er der i delegationsskrivelsen 

foretaget en mindre ændring i form af, at der ikke længere henvises til studieakti-

vitetskravet, grundet bortfald af reglen pr. februar 2021. Derudover er afsnittet 

om merit og forhåndsmerit præciseret, og praksis for overførsel af bedømmelse i 

forbindelse med meritter fra danske uddannelsesinstitutioner er af BSS Studier 

reguleret og ensrettet på tværs af studierne i henhold til de tilrettede principper 

for overførsel af karakterer.  

 

Studienævnet godkendte delegationsskrivelsen uden bemærkninger.  

 

Punkt 5.  E-læringsforløb om GDPR 

Til punktet var fremsendt sagsfremstilling, slides fra Uddannelsesforum og infor-

mationspjece. Forløbet har været pilotafprøvet i F21 blandt andet på psykologi. 

Det bruges derfor allerede i Forskningsmetode 4, Projektorienteret forløb og 

Test- og undersøgelsesmetode, og dette vil også være tilfældet fremadrettet. En 

underviser fremhævede endvidere AU’s hjemmeside om GDPR, som er en god in-

troduktion til området. 

 

Punkt 6. Indledende drøftelse af læringsmål  

En studenterrepræsentant bemærkede på sidste studienævnsmøde, at beskrivel-

sen af læringsmålene i nogle af kursusbeskrivelserne er meget overordnede og 

ikke særligt konkrete. De kan dermed tolkes på forskellige måder, hvilket er pro-

blematisk, når der skal gives karakter ud fra opfyldelse af læringsmålene.  

 

I forlængelse heraf drøftede studienævnet, hvad der kan gøres for at forbedre be-

skrivelserne. Der blev peget på Centre for Educational Development (CED), som 

bl.a. udvikler teoretiske kurser til ph.d.-studerende. En VIP-repræsentant 

spurgte, om der har været kompetenceudvikling på lokalt niveau ift. udformning 

af læringsmål. Formanden bemærkede, at problematikken aktuelt mest er over-

ladt til de individuelle undervisere og pegede derfor på, at der måske kan laves 

nogle procedurer i form af nogle krav til, hvad læringsmålene skal indeholde. Ek-

sempelvis kunne der opstilles nogle generelle læringsmål for hvert seminar.  

 

Det blev fra VIP-repræsentanternes side fremhævet, at hvis læringsmålene er for 

specifikke, låser det de studerende ift., hvad de forbereder sig til. Ift. nye valgfag 

blev der peget på, at kursusbeskrivelserne skal skrives lang tid i forvejen, og der-

for ikke bliver særligt specifikke. Det blev også bemærket, at nogle undervisere 

fungerer som procesvejledere. Der er derfor brug for åbne beskrivelser for ikke at 

lukke for de studerendes muligheder.  

Studienævnet drøftede ligeledes, hvordan de enkelte eksaminatorer læser læ-

ringsmålene, og i hvor høj grad censorer tager hensyn til disse. Der blev peget på, 
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at dette også er afhængigt af eksamensformen. Der blev ligeledes talt om klagesa-

ger, der ofte er relateret til de ph.d.-studerendes kurser. Formanden bemærkede, 

at dette måske især har noget at gøre med den måde, der gives feedback på. Ikke 

så erfarne undervisere giver ofte en meget detaljeorienteret feedback, hvorimod 

en erfaren underviser giver en mere overordnet tilbagemelding, som kan være 

sværere at stille spørgsmålstegn ved.  

Det blev besluttet, at alle VIP-repræsentanter til næste gang sender et eksempel 

på en af deres kursusbeskrivelser fra et fordybelses- eller kandidatseminar. Der-

med bliver der nogle konkrete eksempler at tage udgangspunkt i med mulighed 

for at udforme nogle specifikke anbefalinger ud fra disse. 

Punkt 7. Orientering om praktikseminar 

Forslag om indførelse af et praktikseminar er af formanden sendt ud til faggrup-

perne til kommentering. Forslaget udspringer af problematikken med, at der i se-

mesteret med det projektorienterede forløb ligger endnu et fag, som ikke har til-

knytning til praktikken. Dette er tidligere forsøgt løst på forskellig vis. Der har 

blandt andet tidligere været udbudt et praktikseminar, som dog ikke blev til no-

get. 

Formålet med forslaget er at integrere teoretisk viden i læringsudbyttet ved prak-

tikopholdet. De studerende bruger meget tid på praktikken, og arbejdserfaringen 

tillægges stor betydning. Praksiserfaringerne kobles imidlertid i meget begrænset 

omfang med den teoretiske viden. Der overvejes derfor et praktikseminar, hvor 

formålet er at belyse og analysere problemstillinger fra praksis med teori og be-

greber fra seminarets emneområde. 

Praktikseminaret vil være obligatorisk for alle studerende og følges optimalt sam-

tidig med praktikopholdet alternativt efter dette. Eksamen er en skriftlig pro-

blemorienteret projektopgave med vejledning. En større del af pensum til semi-

naret stilles frit til valg af relevant litteratur til projektopgaven. Underviserne vil 

kunne vælge mellem et almindeligt seminar med defineret emne som i dag, et 

praktikseminar, eller et blandet seminar med både defineret emne og mulighed 

for projektopgave.  

Studienævnet drøftede forslaget. En VIP-repræsentant pegede på, at der vil være 

tale om en stor ændring, som vil have indflydelse på en række forskellige ting, 

heriblandt hvilke emner der kan undervises i på seminarerne. Det blev bemærket, 

at et praktikseminar snarere lyder som vejledning end som et undervisningsfag. 

Der blev ligeledes peget på, at der vil være færre muligheder for grundfag. En stu-

denter-repræsentant fremhævede, at udveksling vil blive sværere for vinterstar-

tere. En VIP-repræsentant spurgte endvidere til, hvad der menes med praksis i 

denne sammenhæng, eftersom praksisorienteret ikke nødvendigvis er det samme 

som erhvervsorienteret. Formanden bemærkede, at alt, der opleves i praktikken, 

kan betegnes som praksis, f.eks. konflikthåndtering eller supervision. En VIP-re-

præsentant foreslog som alternativ til det fremlagte forslag, at der integreres 

praksiselementer i de eksisterende seminarer.  
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Punkt 8. Godkendelse af information til underviserne om pensumop-

tælling  

Studenterrepræsentanterne havde fremsendt det tilrettede dokument med gange-

faktor for henholdsvis en bogside og en artikelside for pensumteksterne på bache-

loruddannelsen baseret på hele det optalte pensum. Dokumentet vil blive sendt 

ud til underviserne med det tilhørende regneark og fremlægges endvidere på det 

kommende institutmøde som vejledende information til underviserne.  

Punkt 9. Opfølgning på instruktorundervisningen 

Til punktet var fremsendt eksempler på spørgsmål til ugesedlerne af en reflekte-

rende og diskuterende karakter, eksempel på en arbejdsseddel fra en forelæsning 

og tilrettet beskrivelse af ugeseddelkonceptet. Der var enighed om, at det nu var 

mere tydeligt, hvad der ønskes. Fagkoordinatoren på Social- og personligheds-

psykologi havde udtrykt bekymring for arbejdsbyrden på 1. semester. Næstfor-

manden så ikke det nye tiltag som en større arbejdsbyrde, men snarere en anden 

måde at arbejde på. En underviser havde ligeledes peget på, at ugesedlerne vil 

kunne give øget fokus på eksamen på bekostning af de studerendes egne vinkler 

på stoffet. Næstformanden fremhævede, at dette ikke var hensigten. Ugesedlerne 

skal ikke indeholde specifikke spørgsmål og svar, men fungere som afsæt for re-

fleksion i læsegrupperne.  

Næstformanden havde to spørgsmål til den videre proces. Dels om spørgsmålene 

skal frigives løbende eller fra start, dels hvilken betydning det vil få, at instruktor-

undervisningen ligger forskelligt ift. forelæsningerne. Det blev foreslået, at 

spørgsmålene udfærdiges i forbindelse med hver forelæsning og eksempelvis vil 

kunne fremgå af de sidste slides, hvorefter de tages op i instruktorundervisnin-

gen.  

Det blev besluttet, at forslaget til ugeseddelkonceptet sendes ud til faggrupperne 

med henblik på at få deres tilsagn. Der kan laves et forsøg med et par spørgsmål i 

Kognitionspsykologi i F22. Hvis dette fungerer, afprøves konceptet i sin helhed i 

E22. 

Punkt 10. Forslag til kandidat undersøgelse 

Til punktet var fremsendt forslag om mulige spørgsmål, som vil kunne indgå i en 

survey om udbuddet på kandidatuddannelsen. Der var desuden udformet udkast 

til et kort spørgeskema online og fremsendt link med mulighed for, at alle kunne 

komme med eventuelle tilføjelser og kommentarer. Studienævnet drøftede de fo-

reslåede spørgsmål og kom med forslag til præciseringer og tilføjelser. Forman-

den foreslog endvidere, at der kunne tilføjes enkelte spørgsmål til de studerende 

om deres uddannelse mere generelt. Ligeledes ville hun gerne spørge til, om de 

studerende føler sig ensomme på studiet.  

Spørgeskemaet kan tilgås via det fremsendte link, og det blev besluttet, at alle kig-

ger på det og tilføjer deres forslag.  
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Punkt 11. Fremtidige dagsordens punkter 

o Læringsmål 

o Kandidatundersøgelse 

Formanden fremhævede endvidere, at der afholdes mødet med Aftagerpanelet 

den 17. november. Eventuelle spørgsmål til panelet sendes til formanden.  

Punkt 12. Eventuelt 

Der var ikke noget under punktet.  

Mødet sluttede kl. 15. 

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand  Referent    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


